
PROTOKÓŁ Nr 30/20
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 28 września 2020 roku

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Michał Baranowski - dyrektor GOKSiR
6. Pan Mariusz Wielogórski - dyrektor ZGK
7. Pan Damina Sypek - dyrektor Zespołu Szkół
8. Pan Tomasz Gorochowicz - Kierownik Referatu w UG

Obradom Komisji przewodniczył Pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XVII  sesji  Rady

Gminy:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020,
2) w sprawie w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik

na lata 2020-2030,
3) w sprawie  przyjęcia  programu  polityki  zdrowotnej  na  rok  2020  pn.  "Program

szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55 roku życia w Gminie
Mielnik",

4) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody – użytku ekologicznego,
5) w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika we wsi Wajków,
6) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  udostępnienia  części

nieruchomości będącej w trwałym zarządzie przez jednostkę organizacyjną,
7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości 

będącej w trwałym zarządzie  przez jednostkę organizacyjną.
2. Analiza stanu gospodarki odpadami za okres od 1 stycznia 2020 r. do 31 sierpnia 2020
3. Informacja o stanie i działalności OSP na terenie Gminy. 
4. Analiza budżetu straży pożarnych. 
5. Przygotowanie  placówek  oświatowych  do  nowego  roku  szkolnego  i  zasady  ich

funkcjonowania w związku z obostrzeniami związanymi z COVID-19. 
6. Bieżąca ocena realizowanych inwestycji z budżetu Gminy. 
7. Przedstawienie wstępnych założeń do budżetu gminy na 2021 rok. 
8. Sprawy bieżące. 

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2020.

Pan  radny  Leszek  Karbowski zapytał  jakiego  odcinka  ulicy  Białej  dotyczy  budowa
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otwartego rowu odwadniającego, z darowizny przekazanej przez przedsiębiorstwo OMYA.
Co było wyznacznikiem przekazania środków w kwocie 500 tys.zl.  z  Funduszu Rozwoju
Inwestycji Lokalnych? Dlaczego taka kwota a nie inna.

Odpowiedzi udzielili Pan Wójt i Pani Skarbnik Gminy.
Budowa  rowu  odwadniającego  dotyczy  górnego  odcinka  ulicy  Białej,  zaś  o  wysokości
przyznania środków z FRIL decydowała wysokość dochodów własnych gminy.

Pan radny Jerzy Weremjewicz przedstawił uwagi się na temat wykorzystywania środków z
funduszu sołeckiego.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk zapytała  o  zakres  prac  przy  Rubinku  II.  Zaapelowała  o
zachowaniu równowagi w wydawaniu środków na rzecz turystów i na potrzeby mieszkańców.

Pan  Wójt poinformował,  że  będzie  zbudowane  pole  dla  kamperów,  pole  namiotowe,
oświetlenie,  miejsce  zrzutu  nieczystości  z  kamperów,  postój  dla  motocykli  i  rowerów,
ogrodzenie. Stwierdził, że jeśli nie będziemy rozwijać infrastruktury turystycznej, to turyści
do nas nie przyjadą. W sezonie przyjeżdża do nas dużo motocyklistów, rowerzystów i muszą
mieć gdzie zjeść, przespać się itp.

Pan kierownik Gorochowicz udzielił odpowiedzi na pytanie radnych dotyczące miejsca i
ilości wyciętych drzew w Niemirowie.

Pan Wójt Gminy opowiedział o planach zagospodarowania działki o przedszkolu i terenu
wzdłuż sali gimnastycznej.
Będzie tam strefa aktywności społecznej – miejsce do odpoczynku, mała scena dla dzieci i
dorosłych,  łąki  kwietne,  wodotryski,  boisko do  piłki  plażowej,  parking,  oświetlenie,  plac
zabaw, tyrolka, altana z miejscem do grilowania. W przyszłości zostanie zbudowany wjazd od
strony ulicy Brzeskiej, przy szalecie. Do tego czasu wjazd będzie od strony ulicy Królewskiej.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk poinformowała,  że  jest  przeciwna  stawianiu  kamperów  w
Topolinie.

Pan Wójt  zapewnił, że jest to dobre miejsce i Topolina z tego powodu nie straci swojego
charakteru.

Pan Zastępca Wójta stwierdził, że gmina musi stworzyć warunki do rozwoju turystyki, takie
działania są nieodzowne.

Pan dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej poinformował radnych o trudnej sytuacji
w ZGK. Trzeba zastanowić się co dalej z ZGK, wciąż brakuje na wszystko środków, Zakład
goni za zarabianiem pieniędzy kosztem wodociągu i oczyszczalni ścieków. Konieczne jest
zwiększenie ryczałtów dla ZGK aby moc zabezpieczyć wydatki.

Pani Skarbnik Gminy zapoznała radnych z wynikiem doraźnej kontroli w ZGK.

Pan radny Witold Pawluczuk zwrócił się o oznakowanie drogi z Sutna do Mętnej (w obie
strony).
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Pan dyrektor GOKSiR  poinformował, że złoży wniosek o środki zewnętrzne na wymianę
dachu budynku GOKSiR. Zrobi to w oparciu o dokumentację jaką u siebie posiada.

Komisje  Rady  12  głosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(2).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

Komisje  Rady  12  głosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2020-2030.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(3).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu polityki
zdrowotnej na rok 2020 pn. "Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po
55 roku życia w Gminie Mielnik".

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2020 pn. "Program
szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55 roku życia w Gminie Mielnik".

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  zniesienia  formy ochrony
przyrody – użytku ekologicznego.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie niesienia formy ochrony przyrody – użytku ekologicznego.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(5).

Pan Marcin Czerwiński – Zastępca Wójta Gminy Mielnik przedstawił projekt uchwały w
sprawie  wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika we wsi Wajków.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika we wsi Wajków.

(w zał. na str..........prot.)
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Do punktu 1(6).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
umowy udostępnienia części  nieruchomości  będącej  w trwałym zarządzie przez jednostkę
organizacyjną.

Komisje  Rady  13  glosami  za,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy udostępnienia
części nieruchomości będącej w trwałym zarządzie przez jednostkę organizacyjną.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(7).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
umowy  dzierżawy  części  nieruchomości  będącej  w  trwałym  zarządzie  przez  jednostkę
organizacyjną.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  części
nieruchomości będącej w trwałym zarządzie przez jednostkę organizacyjną.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 2.

Pan Wójt przedstawił informację nt. stanu gospodarki  odpadami za okres od 1 stycznia 2020
r. do 31 sierpnia 2020 r.

(w zał. na str..........prot.)
Stwierdził, że sytuacja jest nie najlepsza, śmieci jest bardzo dużo i należy liczyć się z tym, że
ilość ich będzie wzrastać, a co za tym idzie wrośnie również cena z odbiór śmieci. Na koniec
sierpnia  br.  dopłaciliśmy  do  śmieci  z  budżetu  gminy  kwotę  273.990,57  zł.  Mając  to  na
uwadze należy liczyć się z podwyżka cen za odpady dla mieszkańców gminy.
Poinformował,  że  rozważano  opcję  wylizingowania  śmieciarki  za  kwotę  900  tys.zł.,
miesięczna rata wyniosłaby 20 tys.zł. Uznano jednak, że przy wpływie 22 tys. zł. miesięcznie
za śmieci nie byłoby nas stać na raty za śmieciarkę.

Radni w dyskusji opowiedzieli się za objęciem opłatami za śmieci domków letniskowych, bo
stanowią one dużą lukę w opłatach za śmieci.

Pan radny Leszek Karbowski pochwalił działania podjęte przez gminę w celu zwiększenia
liczby  osób  składających  deklaracje  śmieciowe.  W  porównaniu  do  stycznia  br.  liczba
deklaracji wzrosła o  91 i objęła o 177 osób więcej. 
Zdaniem Pana radnego czynnikiem mogącym pomóc w wyłapaniu osób przebywających w
gminie czasowo może być zużycie wody. Będzie ono wskazywało na pobyt mieszkańca w
danym domu. Czynnik wody jest w wykorzystywany przez niektóre samorządy i znacznie
mógłby zwiększyć ilość osób płacących za śmieci.
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Pan  radny  Kamil  Zalewski zaproponował  składowanie  odpadów  na  placu  gminnym,
wówczas zaoszczędzilibyśmy na dowozie (mniejsza częstotliwość dowozu na składowisko).

Pan kierownik Tomasz Gorochowicz wykluczył taką możliwość, obowiązujące przepisy nie
pozwalają na składowanie śmieci przed ich wywozem.

Pan  radny  Zdzisław  Szarek zaproponował  aby  poważnie  zastanowić  się  nad  lizingiem
śmieciarki.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że należy przygotować i przedstawić Radzie projekt
uchwały  w  sprawie  opłaty  ryczałtowej  w  odniesieniu  do  domków  letniskowych.  Trzeba
również rozważyć możliwość zmniejszenia częstotliwości odbierania odpadów.

Pan Wójt stwierdził,  że koszty odbioru odpadów są również wysokie z racji prowadzenia
PSZOK i odbierania dużych gabarytów. Podał przykład Drohiczyna, gdzie nie ma PSZK i nie
odbiera się dużych gabarytów.

Do punktu 3 i 4.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił informację o stanie i działalności OSP na terenie Gminy i
analizę budżetu straży pożarnych.

(w zał. na str..........prot.)
Poinformował o potrzebie zdobycia środków na zakup ciężkiego samochodu do OSP Mielnik,
przeznaczonego do gaszenia pożarów w trudnych warunkach, w lesie.  Stwierdził, że racji
braku młodych strażaków dojdzie w przyszłości do wygaszenia jednostek OSP w Niemirowie,
Wilanowie i Tokarach.

Pan radny Kamil  Zalewski nie  zgodził  się z  tym stwierdzeniem w odniesieniu do OSP
Tokary.

Pan Wójt Czerwiński zapewnił, że nie mam mowy o wygaszaniu jednostek OSP na terenie
gminy.

Do punktu 5.

Pan  Damian  Sypek  –  dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Mielniku  przedstawił  informacje  nt.
przygotowania  placówek  oświatowych  do  nowego  roku  szkolnego  i  zasady  ich
funkcjonowania w związku z obostrzeniami związanymi z COVID-19. 

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 6.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację nt. realizowanych inwestycji z budżetu Gminy. 
(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 7.

Pan  Wójt  Gminy  poinformował  radnych  o  planowanych  inwestycjach  i  zadaniach  do
budżetu gminy na 2021 rok.
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Pan radny Zdzisław Szarek zaproponował aby pomyśleć o wyłączeniu nocą oświetlenia
ulicznego w gminie. Dałoby to spore oszczędności w budżecie.

Pan kierownik Tomasz Gorochowicz poinformował, że w tym roku wygasają uchwały Rady
Gminy o ustanowieniu aglomeracji dotyczących oczyszczalni. Nie podjęcie nowych uchwał
nic nie zmieni w naszej sytuacji, ponieważ nie spełniamy warunków do bycia aglomeracją.

Do punktu 8.

Radni nie zabierali głosu w punkcie sprawy bieżące.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

        Artur Gacki


